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 ویژه نامه گروه فولاد مبارکه 
درماهی که گذشت

مدیرعامل فولاد مبارکه با حضور در جمع مدیران، کارکنان 
و پیمانکاران ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری مداوم از روند 
اجرای پروژۀ جایگزینی تکنولوژی و تجهیزات کارگاه گاززدایی 
)VOD( به جای سیستم )DH( و محل اجرای توسعۀ سالن 

فولادسازی بازدید کرد.
 مهندس عظیمیان ضمن تأکید بر اهمیت تسریع اجرای این 
پروژه گفت: در حال حاضر فولادهای خاص و پرکاربرد موردنیاز 
در تولید لوله های مورداستفاده در انتقال نفت و گازترش 
و برخی گریدهای خاص دیگر با به کارگیری یک ایستگاه 
RH-TOP در حال تولید است. در گذشته فرایند گاززدایی از 
طریق ایستگاه DH انجام می شد، ولی از نظر کمیت و کیفیت 
جوابگوی نیاز امروز نبود و مدتی است که از مدار تولید خارج 
شده است. اکنون بناست تا با استفاده از برخی زیرساخت های 
 ،VOD موجود در مکان این ایستگاه، یک واحد گاززدایی دوقلو
مجهز به پمپ ایجاد خلأ مکانیکی نصب گردد. با به روزرسانی 
این تکنولوژی و استفاده از سیستم جدید، علاوه بر افزایش 
ظرفیت این قبیل محصولات، به لحاظ کیفی هم به رشد 
فزاینده ای دست خواهیم یافت؛ ضمن اینکه ظرفیت فعلی 
تولید ذوب های کیفی گاززدایی شده   یک میلیون تن است که 

با نصب ایستگاه جدید به بیش از  2 میلیون تن خواهد رسید.
وی رعایت دستورالعمل های ایمنی و انسجام در کار 
تیمی را در روند اجرای این پروژه بسیار حائز اهمیت 
دانست و با تأکید بر اینکه با اجرای این پروژه از واردات 
بخش دیگری از محصولات خاص بی نیاز خواهیم شد، 
گفت: کاهش گازهای محلول در فولادهای تولیدی ارزش 
 افزودۀ اقتصادی و سودآوری بیشتر برای سهام داران شرکت 

در پی دارد.
مدیر ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری شرکت فولاد مبارکه 
نیز  در تشریح چگونگی اجرای این پروژه گفت: با تأکید مدیریت 
ارشد شرکت، افزایش کمّی و کیفی تولید فولاد مقاوم به 

گازترش در ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری مداوم به عنوان یک 
محصول ویژه و جدید و به کارگیری تکنولوژی VOD به عنوان 
یکی از سیستم های گاززدایی به روز در فرایند تولید فولاد در 

دستور کار این ناحیه قرار گرفت.
غلامرضا سلیمی کاربرد این سیستم را برای خارج کردن 
گازهای محلول در مذاب از طریق ایجاد خلأ و افزایش خواص 
مکانیکی و مقاومت به خوردگی فولاد تولیدی اعلام و اضافه 
 twin کرد: بر اساس تصمیمات گرفته شده قرار است سیستم
VOD  به جای سیستم گاززدایی قدیمی )DH( این ناحیه 

مستقر شود.

وی از اجرای مراحل پایانی دمونتاژ سامانۀ قدیم خبر داد 
و گفت: این پروژه به زودی وارد فاز دوم خواهد شد که شامل 

اجرای فونداسیون و سیویل کارگاه جدید است.
سلیمی با اشاره به اینکه در فصل گرم سال برای همکاری 
با برق منطقه ای در هنگام پیک مصرف برق، اختصاص برق 
به واحد فولادسازی کاهش می یابد گفت: به همین منظور 
به گونه ای برنامه ریزی کرده ایم که با همکاری سایر واحدهای 
شرکت، فعالیت های توسعه ای، تعمیراتی و بهینه سازی از جمله 
تغییر سیستم گاززدایی و پیش نیازهای نصب جرثقیل 320 تن 

سالن فولادسازی را در این فصل که به ناچار با کمترین ظرفیت 
تولید کار می کنیم، انجام دهیم.

به گفتۀ مدیر ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری مداوم شرکت 
فولاد مبارکه، برای انجام این پروژه مقدمات زیرساختی مهمی 
باید صورت می گرفت که از جملۀ آن ها می توان به جابه جایی 
مسیر داکت های کوره های پاتیلی، تعویض پایپینگ ها در عمق 
12 متری زمین، نصب فونداسیون مجدد، نصب اسکلت فلزی 

و نصب لوله هایی با قطر 2 متر در ارتفاع 40 متری اشاره کرد.
وی با بیان اینکه انجام این حجم از اقدامات و بهینه سازی ها 
در طول چند ماه گذشته، در کمترین زمان ممکن در نوع خود 
بسیار مهم و کم نظیر بوده است، گفت: در فرصت اجرای این 
پروژه همچنین عملیات نصب دیوارهای جداکنندۀ مسیر 
مکش غبارهای کوره های پاتیلی با هدف بهبود هرچه بیشتر 
فرایندهای زیست محیطی و بهتر شدن فرایند تولید انجام شد.

سلیمی در ادامه از پیش بینی چند مسیر جدید برای تسهیل 
روند بازدید میهمانان با همکاری واحد مهندسی صنایع، 
مهندسی کارخانه و  روابط عمومی شرکت در خلال اجرای 
پروژۀ اصلی خبر داد و گفت: با اجرای این پروژه، میهمانان 
با ایمنی و کیفیت بهتری قادر خواهند بود از تجهیزات ناحیۀ 
فولادسازی و ریخته گری مداوم شرکت بازدید کنند و بهرۀ 

لازم را ببرند.
مدیر ناحیۀ فولادسازی فولاد مبارکه زمان آغاز اجرای 
پروژۀ جایگزینی و به روزرسانی سیستم گاززدایی را ابتدای 
مردادماه و اتمام آن را پایان سال جاری اعلام کرد. وی در بخش 
پایانی سخنان خود تصریح کرد: در حال حاضر نیز با استفاده 
از سیستم های گاززدایی در واحد RH، فولادهای مخصوص 
محیط نفت و گازترش و فولادهای ویژۀ صنایع خودروسازی در 
حال تولید است، اما با بهره برداری از سیستم جدید، تولید کمّی 
و کیفی بسیاری از انواع فولادهای خاص پرکاربرد در صنایع 

یادشده به نحو چشمگیری افزایش خواهد یافت.

ظرفیت تولید محصولات ویژه در فولاد مبارکه دو برابر خواهد شد
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مهندس حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل 
شرکت فولاد مبارکه طی یادداشتی عنوان 
کرد:  رسالت صنعت فولاد امروز کمک به 
افزایش رشد اقتصادی، حفظ اشتغال و به 
گردش درآوردن چرخهای اقتصاد ملی 
است و از این منظر، دوران حساسی پیش 
روی این صنعت قرار دارد.امسال به فرمودۀ 
مقام معظم رهبری سال »جهش تولید« 
نامگذاری شده است. سالی که هم زمان با  
شدیدترین تحریم های ظالمانه بین المللی 
علیه اقتصاد ایران، قرار است حرکتی جهش 
گونه در اقتصاد ایران شکل گیرد و اکنون که 
نیمی از سال سپری شده، نمود عینی این 
امر در برخی از بخش های صنعتی و معدنی 
کشور به خصوص حوزۀ فولادسازی آشکار 

شده است. 
شورای  مجلس  محترم  نمایندگان 
اسلامی به خوبی مستحضر هستند که 
ایران با برخورداری از نیروهای جوان و 
تحصیل کرده، دسترسی به بازار 400 
میلیون نفری منطقه، وجود پتانسیل های 
درونی، مانند معادن، و  وجود راه های 
استراتژیک، ظرفیت های بسیار زیادی در 
حوزه های مختلف اقتصادی دارد و حوزۀ 
صنایع معدنی و به ویژه فولادسازی نیز از 
این امر مستثنا نیست. واقعیت آن است 
که فشارهای خصمانۀ آمریکا در سه سال 
گذشته مسبب جلوگیری از رشد اقتصادی 
در کارنامۀ اقتصاد ایران بوده است، اما بدنۀ 
تولید و صنعت کشور توانسته همچنان 
استوار باشد و نه تنها نیاز داخلی کشور را 
برآورده سازد، بلکه محصولات خود را روانۀ 
بازارهای هدف صادراتی کند و در دورهای 
که فروش نفت با دشواری فراوان و به میزان 
بسیار کم صورت می گیرد، برای کشور 
ارزآوری داشته باشد. شاید به صراحت 
بتوان گفت همین ایستادگی است که نماد 

تاب آوری بالای اقتصاد ایران است. 
نکتۀ مهم آن است که به هرحال حرکت 
جهش گونه تولید نیز پیش شرط هایی برای 
تداوم دارد که نباید آنها را از ذهن دور داشت. 
یکی از مهمترین موضوعاتی که در یک دهۀ 
گذشته در اقتصاد ایران مطرح شده موضوع 
شیوۀ حمایت از صنایع است. مسئولین 
محترم در بخش های مختلف کشور  در این 
مقطع زمانی که فشارهای ناشی از تحریم ها 
بر دوش صنایع، سنگینی می کند، باید به 
تغییر روندها و رویه ها بیندیشند؛ مخصوصا 
اینکه تغییر این شرایط نه نیازمند تأمین 
منابع است و نه به شرایط آنسوی مرزها و 
تحریم ها وابستگی دارد. در این موقعیت، 
جهش تولید، ایجاد اشتغال و کمک به 
معیشت مردم درگرو رفع موانع تولید است. 
در این میان، توسعۀ صنعت فولاد کشور 
در دورانی صورت می گیرد که موقعیت 
اقتصاد ملی از هر نظر حساس است؛  در 
همین مقطع زمانی، چندین دستاورد بزرگ 
در کارنامۀ صنعت فولاد کشور ثبت شده 
است. یکی از مهمترین و استراتژیکترین آنها 

بنا به فرمایش مقام معظم رهبری، مشارکت 
قابل تحسین صنعت فولاد در راه اندازی 
خط لولۀ انتقال نفت گوره به جاسک از 
طریق تولید تختال های مقاوم به نفت و 
گاز ترش است.در این پروژه  برای اولین 
بار در تاریخ اقتصاد کشور، لوله های فولادی 
مناسب برای انتقال نفت ترش در کشور به 
کمک فولاد مبارکه و فولاد اکسین تولید 
شده است. این اقدام نقش بسزایی در حوزه 
امنیت ملی داشته و موجب صرفه جویی 
چندین میلیون دلاری در کشور شده است  
و علاوه بر آن، صنعت فولاد را نیز از نظر 
فناوری تولید و تجربۀ ساخت، چندین گام 

به پیش رانده است.
همزمان، کلنگ زنی و آغاز فرایند اجرای 
ابرپروژه نورد گرم شمارۀ 2 نیز موفقیت 
بزرگ دیگری است که در کارنامۀ فولاد 

مبارکه و اساسا صنعت فولاد کشور به ثبت 
رسیده است. این اقدام »پویش تولید، تداوم و 
امید« برای فولاد مبارکه است. شایان ذکر 
است  با راه اندازی ابرپروژه نورد گرم شمارۀ2 
ظرفیت حداقل تولید کلاف گرم در فولاد 
مبارکه به 8 میلیون تن خواهد رسید و بر 
این اساس نه تنها از واردات بی نیاز خواهیم 
شد، بلکه امکان صادرات نیز خواهیم یافت. 
همین امروز نیز بخشی از ورق های موردنیاز 
صنایع خودروسازی، صنایع نفت و گاز و 
لوله سازی و لوازم خانگی در داخل تولید 
می شود. همچنین همزمان با افتتاح نورد 
گرم شمارۀ 2، اشتغال قابل توجهی بالغ بر 
1000نفر به طور مستقیم و 8000 نفر به 
طور غیر مستقیم برای جوانان این مرز و بوم  

ایجاد می شود.
د ر عین حال، شروع فرایند طرح 
تحول دیجیتال فولاد مبارکه از جـــمله 
طــرح های زیر ساختی بسیــار با اهمیـــت 
اســت که رقابت پذیری  این شرکت را با 
رقبای داخلی و خارجی در آینده حفظ 
خواهد کرد. اجرای طرح تحول دیجیتال 
برای فولاد مبارکه یک طرح فانتزی نیست، 
بلکه یک الزام، ضرورت حیاتی و ضمانت 

آیندۀ فولاد مبارکه در عرصۀ رقابت جهانی 
است. ازاین رو این شرکت در زمینۀ ورود 
نسل چهارم تکنولوژی به کشور پیشتاز 
است و به طور قطع پس از اینکه این طرح با 
موفقیت در شرکت فولاد مبارکه به کارگرفته 
شد، این آمادگی وجود خواهد داشت تا  
انتقال دانش و تجارب نسل چهارم تکنولوژی 
و انقلاب صنعتی به سایر صنایع صورت 

بگیرد.
لازم به ذکر است از ویژگی های مهم 
هوشمندسازی، کاهش خطای انسانی 
است و با کاهش خطا هزینه ها کمتر و 
امکان تنوع محصولات جدید و عرضه به 
بازار بیشتر می شود . از همه مهم تر آنکه 
با توجه به شرکت حضور فولاد مبارکه در 
بازار بین المللی ، قدرت رقابت با بازیگران 
عرصۀ بین المللی را فراهم می کند. آنچه 

مسلم است ایجاد نسل چهارم تکنولوژی 
باعث افزایش بهره وری و زمینۀ افزایش 6 تا 
8 درصدی حاشیۀ سود را برای سهامداران  
فراهم می کند. اگر ما نتوانیم بین حوزه های 
جدید فناوری اطلاعات و صنایع قدیمی 
و ریشه داری همچون فولاد ارتباط برقرار 
کنیم، مسلما در سال های آینده با رشد منفی 
این صنایع و مجموعه ای از شرکت های 
ورشکسته و  بیکاری تعداد قابل توجهی از 
کارگران مواجه خواهیم شد که قادر نیستند 
با رقبای خود در کیفیت و کمیت محصول و 

قیمت تمام شده رقابت کنند.
خوشبختانه صنعت فولاد، به خصوص 
فولاد مبارکه، با قدرت مسیر توسعه را ادامه 
می دهد و نمونۀ بارز آن رشد درآمدهای 
عملیاتی فولاد مبارکه است که در سال 
گذشته به رقم قابل توجه 67درصد رسید. 
سال گذشته مبلغ ارزی فروش صادراتی 
فولاد هم رشد 7درصدی داشت و در بازار 
داخلی میزان فروش وزنی فولاد نیز با رشد 
5درصدی همراه بود و به رقم 6 میلیون 
و130 هزار تن رسید. در پنج ماه نخست 
امسال هم تناژ فروش داخلی با 19درصد 
رشد و درآمد کلی شرکت با 33درصد رشد 

همراه بوده است. و حتی عملکرد سهام 
فولاد با بازدهی بیش از 329 درصدی در 

سال جاری همراه بوده است.
به هرحال، شرکت فولاد مبارکه به عنوان 
بزرگترین شرکت فولادی کشور، با حدود 
سه دهه تجربه در تولید انواع محصولات 
فولادی تخت فولادی، نقش محوری در 
توسعۀ صنعتی، اقتصادی و اجتماعی کشور 
داشته است. این شرکت در سال 98 با تولید 
7.5میلیون تن انواع محصولات فولادی 
عملکرد قابل توجهی داشته و در همین سال 
از رشد تولید  بالغ بر 12 درصد نسبت به 
سال97 و 8 درصد نسبت به برنامه سالیانه 
برخوردار بوده است.  یکی از اساسی ترین 
نداز اقتصاد ایران،  چالش های چشم ا
پدیدۀ جهانی شدن است که برخورداری 
از صنعت رقابت پذیر را برای اقتصاد 

اجتناب ناپذیر می سازد.
صنعت فولاد به عنوان یکی از صنایع 
مهم و استراتژیک و قابل رقابت، می تواند 
با افزایش قابلیت ها و توانمندی های خود 
سهم قابل توجهی در بهبود فضای کسب وکار 
کشور ایفا کند؛ ضمن اینکه فولاد مبارکه 
با استفاده از تجارب ارزندۀ خود در طول 
مسیر تعالی، مرزهای تولید را پشت سر 
گذاشته و علاوه بر این، برای ارتقای جایگاه 
رقابتی خود و به تبع آن صنعت فولاد کشور 
گام های بلندی در حوزۀ بومی سازی، ارتقای 
سطح تکنولوژی و کسب و انتقال دانش 
فنی صنعت فولاد برداشته است و اکنون 
بیش از هر زمان دیگری این امکان وجود 
دارد که فولادمبارکه در آینده بتواند فراتر 
از یک شرکت تولیدکنندۀ فولاد، به شرکتی 
تبدیل شود که دارای تکنولوژی ساخت 

کارخانه های فولادسازی است.
در تائید آنچه به عرض رسید باید با 
مسرت تمام خدمت نمایندگان محترم 
مجلس شورای اسلامی خاطر نشان نمایم 
که فولاد مبارکه در روزها و ماههای ابتدایی 
سال جاری و در بحبوحه شرایط ویژه ناشی از 
بیماری کرونا شاهد تحقق رکوردهای پیاپی 
و چشمگیر در نواحی مختلف و شرکت های 
گروه فولاد مبارکه بود و برای اینجانب به 
اثبات رسیده است که گذر از تحریم های 
خارجی و تحقق جهش تولید دست یافتنی 

بوده و به هیچ وجه دور از ذهن نیست. 
در پایان ضمن آرزوی توفیق بیش 
از پیش برای نمایندگان محترم مجلس 
شورای اسلامی ، آرزومندم  با حضور و 
مجلس  دلسوز  نمایندگان  مشارکت 
شورای اسلامی، فرایند ریل گذاری برای 
تولیدکنندگان و صنعت کشور که اکنون 
در خط مقدم جبهه مقابله با تحریم های 
ظالمانه دشمنان و بداندیشان قرار دارند 
به درستی اتفاق بیافتد و شاهد رفع موانع 
داخلی و تصویب قوانین راه گشا در مجلس 

محترم شورای اسلامی باشیم .
حمیدرضا عظیمیان  
  مدیر عامل فولاد مبارکه

 مدیر عامل فولاد مبارکه مطرح کرد:

وی صنعت ین مسائل پیش ر جهانی شدن و  رقابت پذیری؛ بزرگتر



3ویژه نامه گروه فولاد مبارکه

ممکن است این پرسش مطرح شود که چـــرا 
احــداث خــط نــورد گرم 2 فـــولاد مبارکه برای 
توســعۀ صنــعت فـــولاد کشـــور و ایجاد ارزش  
افزوده بیشتر، مهم است؟ و اساسا این خط تولید تا چه 
اندازه می توانــد در توسـعۀ اقتصادی و خودکفایی 

کشور نقش داشته باشد؟
در این خصوص توجه به چند نکته بسیار مهم است. 
باید توجه داشت که فولاد مبارکه در زمان خودش در 
حدود 28 سال پیش یک شرکت فولاد ساز کاملا مدرن 
و پیشرفته بود که توان پاسخگویی به نیازهای کشور را 
داشت و در آن زمان قادر بود با تکنولوژی روز و پیشرفته 
به تولید فولاد بپردازد و پاسخگوی نیاز صنایع گوناگون 

کشور باشد.
اما باید توجه داشت که در 30 سال گذشته صنعت 
فولاد در دنیا بسیار تحول یافته و محصولات فولادی 
تنوع و تکثر قابل ملاحظه ای پیدا کرده است. این 
تحولات در صنعت فولاد به نحوی است که فولاد مبارکه 
به عنوان پیشران فولاد ایران دیگر قادر نیست با خط 
نورد 30 سال پیش به فعالیت ادامه بدهد و همان چنان 
پیشرو باقی بماند. اکنون در دنیا پیشرفت صنعت فولاد 

عمدتا حرکت به سمت فولادهای سبک تر اما مستحکم تر 
و عریض تر بوده است و این موضوع شامل مصرف تمام 
صنایع از جمله صنعت خودرو، لوازم خانگی، صنعت نفت 
و گاز و سایر صنایع فلزی می شود. امروز در دنیا هم باید 
موارد کمتری مصرف شود و هم انرژی و بهره وری نیروی 

کار مدیریت شود. 
در گذشته در صنعت لوازم خانگی، صنعت خودرو 
از تعداد محدودی گرید استفاده می شد؛ اما اکنون این 
تعداد به بیش از 30 گرید رسیده است و تنوع انواع فولاد 
مصرفی در صنایع بسیار گسترده است. ابعاد و مقاطعی 
خط نورد گرم 1 فولاد مبارکه توان و امکان تولید آن را 
ندارد.  فولاد مبارکه به عنولن لیدر و راهبر صنعت فولاد 
کشور قطعا نباید از قافله صنعت فولاد عقب بماند. چرا 
که در غیر این صورت هم بازارهای رقابتی صادراتی را 
در سال های آینده از دست می دهد و هم نیاز کشور به 
واردات افزایش پیدا می کند. در نهایت با تداوم وضعیت 
کنونی در نهایت فولاد مبارکه باید به خام فروشی فولاد 
بپردازد. واقعیت این است که اکنون بخشی از صادرات 
صنعت فولاد، خام فروشی محصولات فولادی است که 
فاقد ارزش افزوده است. این در حالی است که عمده 
بهای تمام شده و هزینه تولید تا مرحله تختال است. 
فولاد مبارکه با تکنولوژی خود بهترین اسلب را تولید 
می کند ولی نمی تواند آن را به انواع محصولات فولادی و 
نهایی تبدیل کند و محبور آن را به صورت خام به فروش 

برساند. در عوض برای نیازهای کشور به انواع ورق ها و 
محصولات فولادی، واردات انجام می شود که هم به 
خروج ارز از کشور منجر می شود و هم مغایر با اصول و 
سیاست های اقتصاد مقاومتی است. این در حالی است 
که بیشترین مصرف انرژی از آب و برق و گاز و سایر 
مصارف، عمدتا تا مرحلۀ اسلب است و ارزش ا فزوده و 
صرف کمترین انرژی و کسب بیشترین بازدهی در نورد 
گرم است. طبق پیش بینی هایی که در زمینۀ این نوع 
فولاد شده، فولاد مبارکه همه نیازهای کشور را در این 
حوزه برطرف می کند. حتی در چشم انداز فولاد مبارکه 
تا 10 سال آینده، امکان تولید گریدهای جدیدی را هم 

که به بازار فولاد عرضه می شود، وجود دارد. 
اگر چه بیش از یک دهه است که فولاد مبارکه، 
احداث خط نورد گرم 2 را در دستور کار دارد اما پس 
از آغاز به کار مهندس عظیمیان و با همت و انگیزه 
ایشان، تحقق این پروژه به صورت جدی در دستور کار 
فولادمبارکه قرار گرفت و اینک به مرحله اجرا رسیده 
است. در ابتدا هدف این بود که نورد گرم 2 با کمک 
اروپایی ها احداث شود اما مسائل تحریم موجب کنار 
کشیدن آنان شد. فولاد مبارکه اما به امید اروپایی ها 
ننشست و این بار با نگاه شرق و عقد قرارداد با چینی ها 
احداث خط نورد گرم 2 را در دستور کار قرار داده است 
و با قدرت در حال اجرای آن است. امری که اتمام آن 

پشتیبانی جدی تر دولت و مجلس را می طلبد.

اهمیت راهبردی نورد گرم 2 برای فولاد مبارکه 

مرتضی بلوکی

دوباره  تحریم  با   98 سال   در 
شرکت فولاد مبارکه، منتظر سالی سخت 
برای این شرکت در سال 99 بودیم، سالی 
که با بیماری کرونا آغاز شد و چرخ های 
اقتصادی کشور را تا حدودی نگهداشت؛ 
اما در بین موجی از اخبار منفی اقتصادی، 
شرکت فولاد مبارکه نه تنها از تولید باز 
نایستاد؛ بلکه مدیران جهادی این شرکت 
همراه با سربازان جبهه تولید هر روز 
توانستند رکوردها و افتخارات متعدد ملی 

و بین المللی را به ارمغان بیاورند.
که  سال هاست  شد  یادآور   باید 
شرکت فولاد مبارکه با تحریم دست و 
پنجه نرم می کند؛ آمریکا با تحریم های 
خود فولاد مبارکه را به عنوان غول بزرگ 
اقتصادی ایران مورد هدف قرار داده 
است، تحریمی که باعث شد این شرکت 
تعداد بسیاری قطعات مورد نیاز را توسط 
مهندسان ایرانی بومی سازی کند و صرفه 

جویی میلیاردی را به ارمغان بیاورد.
همچنین جهادگران عرصه تولید در 
فولاد مبارکه تنواستند پروژه پوشش دهی 
صفحات مسی قالب های ریخته گری 
مداوم را برای اولین بار در ایران به طور 

موفقیت آمیز اجرا کنند. نتایج اجرای 
این پروژه در حد استانداردهای جهانی 
بوده که این دستاورد از خروج مبالغ بسیار 

زیادی ارز از کشور جلوگیری می کند.
در سال جهش تولید، با تلاش و همت 
مداوم کارکنان ناحیۀ آهن سازی و پس از 
دست یابی به رکوردهای روزانۀ پی درپی، 
165تن  700 هزار و  با ثبت رکورد 
گندله در مردادماه، برگ زرین دیگری 
به افتخارات فولاد مبارکه افزوده شد. 
رکورد قبلی 691هزار و 640  تن بود که 
اکنون پس از چهارسال افزایش یافت. 
این موفقیت در شرایط سخت مقابله با 
ویروس کرونا و تحریم های ظالمانه با 
برنامه ریزی چندماهه و در سایۀ خودباوری 
و تلاش کارکنان ناحیۀ آهن سازی، حمایت 
واحدهای پشتیبانی و خرید مواد اولیه و 
مساعدت مدیریت ارشد شرکت به دست 
آمد که در نوع خود کم نظیر و شایستۀ 

قدردانی است.
همچنین با حمایت خطوط بالادست 
و پایین دست و واحدهای پشتیبانی، 
همکاران خط تاندم میل نورد سرد با 
تولید 127 هزار و 573 تن در مردادماه 
سال جاری افتخاری دیگر آفریدند. رکورد 
تولید قبلی این خط 126 هزار و 200 تن 
بوده که در خردادماه سال 1398 به ثبت 
رسیده که برای دست یابی به این رکورد 

هیچ گونه سرمایه گذاری جدید صورت 
نگرفته است و مجاهدت کارکنان و تلاش 
و هماهنگی آن ها در خطوط فوق، منجر 

به تحقق آن شده است. 
عملکرد 5 ماهه سال جاری نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته رشد 6 درصدی 
را نشان می دهد؛ میزان تحویل محصولات 
در بازار داخل 3077 هزارتن و در بازار 

خارج 147 هزارتن بوده است. 
ارزش محصولات تحویل شده در بازار 
داخل 232 هزار میلیارد ریال و ارزش 
محصولات تولید شده در بازار خارج 
9هزارمیلیارد ریال بوده؛ در مرداد ماه 
سال جاری تحویل محصولات در بازار 
داخل 3درصد بیشتر از مرداد ماه سال 
گذشته بوده است.  بر اساس این گزارش: 
محصولات گرم تولید شدۀ فولاد مبارکۀ 

اصفهان از ابتدای سال 99 تا انتهای مرداد 
ماه  2میلیون و 248  هزار تن و محصولات 
سرد تولیدشده 680 هزار تن و  محصولات 
پوشش دار 171هزار و 556  تن بوده است 
که بیشترین رقم حاصل از فروش این 
محصولات متعلق به محصولات گرم این 
شرکت بزرگ فولادی است. همچنین 
در دورۀ یک ماهۀ منتهی به 31 مرداد، 
میزان تولید محصولات گرم 447 هزارتن 

بوده است. 
به نظر می رسد با وجود سخت شدن 
شرایط برای تولید فولادسازان در کشور 
تحریم های  آن  دلیل  مهم ترین  که 
بین المللی است، شرکت هایی همچون 
با  توانسته اند  اصفهان  مبارکه  فولاد 
 قدرت هرچه بیشتر به تولید و درآمدزایی 

برای کشور بپردازند.

رکوردهای طلایی فولاد مبارکه در ماهی که گذشت

سارا کریمی جم
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 آزمون استخدامی شرکت فولاد مبارکه اصفهان با 
حضور بیش از 30 هزار داوطلب در دو مقطع دیپلم )برای 
مشاغل اپراتوری( و لیسانس )برای مشاغل کارشناسی( 
در محل دانشگاه اصفهان و با رعایت دستورالعمل های 

بهداشتی و فاصله گذاری های لازم برگزارشد. 
معاون نیروی انسانی و سازماندهی شرکت فولادمبارکه 
با اعلام این خبر افزود: فرآیند استخدام و جذب نیروی 
انسانی یکی از مهمترین فرآیندهای توسعه منابع انسانی 

سازمان ها است. 
وی خاطر نشان کرد: از آنجایی که مهمترین سرمایه 
یک شرکت منابع انسانی آن است، توجه ویژه به این فرآیند 
یک سرمایه گذاری بلند مدت برای آینده شرکت محسوب 
می گردد. در این راستا شرکت فولاد مبارکه نظام جذب 
خود را به صورت علمی و نظامند مبتنی بر شایستگی با 

هدف تناسب بیشتر شغل و شاغل طراحی نموده است. 
وی فرآیند جذب شرکت فولاد مبارکه را مشتمل بر 
مراحل آزمون کتبی، کانون ارزیابی، ارزیابی مهارتی، 
معاینات طب صنعتی، گزینش، آموزش و جامعه پذیری و 
کارورزی اولیه عنوان کرد و افزود: پس از پایان این فرآیند 
در نهایت بیش از 500 نفر در شرکت فولاد مبارکه مشغول 

به کار خواهند شد. 
عباس اکبری محمدی همچنین بر برنامه ریزی 
های  در شرکت  نفر   1000 از  بیش  جهت جذب 
 فولادمبارکه اشاره کرد و افزود: در راستای رهنمودهای 
مقام معظم رهبری مبنی بر ایجاد اشتغال پایدار در سطح 
کشور آزمون های سایر شرکت های گروه فولاد مبارکه 
در حال برنامه ریزی و انجام است که نتیجه این آزمون ها 
استخدام بیش از 1000 نفر در شرکت فولاد مبارکه و سایر 

شرکت های گروه فولاد مبارکه خواهد بود.
 برگزاری آزمون استخدام 

 فولاد مبارکه با اجرای 
پروتکل های بهداشتی 

ابراهیم کاظمی مدیر آموزش و توسعه منابع انسانی 
شرکت فولاد مبارکه اظهار کرد: فرآیند جذب و استخدام 
یکی از مهم ترین وظایف مدیریت منابع انسانی در هر 

سازمان و  به عنوان سرمایه گذاری بلندمدت برای 
آینده به حساب می آید و به همین جهت از ارزش بالایی 

برخوردار است.  
ابراهیم کاظمی از فولاد مبارکه به عنوان یک سازمان 
متعالی نام برد که در زمینه جذب و استخدام کارکنان 
خود یک فرآیند علمی و نظام مند را طراحی کرده و به 

اجرا درمی آورد.
شرکت  انسانی  منابع  توسعه  و  آموزش  مدیر    
فولاد مبارکه خاطر نشان کرد: ما در سال های گذشته 
تجربیات بسیار خوبی در این زمینه داشته ایم و نتیجه 
و دستاوردهای آن تجربیات را اکنون در بهره وری 
تولید، توسعه های فولاد مبارکه و در سطح ملی و  فراملی 

می توانیم مشاهده کنیم. 
کاظمی در خصوص برنامه ریزی های صورت گرفته در 
خصوص برگزاری آزمون جذب و استخدام فولاد مبارکه 
گفت:  این شرکت برنامه ریزی لازم را به عمل آورده بود تا 
در اسفند ماه 98 و بر اساس نیازهای خود اقدام به برگزاری 
آزمون استخدام نماید که این مسئله با شرایط همه گیری 
ویروس کرونا مصادف شد  و با توجه به اینکه سلامت 
داوطلبین شرکت در آزمون از اهمیت بسیار بالایی برای 
شرکت فولاد مبارکه برخوردار بود، برگزاری این آزمون را 
به تعویق انداختیم و اکنون در حدود  6 ماه از موعدی که 
قرار بوده آزمون برگزار شود گذشته و تا پیش از این ما در 
فولاد مبارکه به جهت آنکه شرایط بسیار مبهم و نامشخص 
و پروتکل های وزارت بهداشت مشخص نشده بود، منتظر 
تدابیر  وزارت علوم و علوم پزشکی اصفهان برای برگزاری 
آزمون سراسری بودیم که نهایتا خوشبختانه آزمون های 
مورد نظر و کنکور سراسری با پروتکل های سختگیرانه 

وزارت بهداشت برگزار شد.
کاظمی در ادامه با اشاره به قرار گرفتن در سال 
جهش تولید و اهمیت بحث اشتغال برای فولاد مبارکه 

به ضرورت جذب نیروهای تازه نفس و دانشی اشاره کرد.
انسانی  منابع  توسعه  و  آموزش   مدیر 
شرکت فولادمبارکه از برگزاری آزمون توسط ستاد 
آزمون دانشگاه اصفهان به عنوان یک امتیار ویژه برای 

آزمون فولاد مبارکه یاد کرد و گفت: ستاد آزمون دانشگاه 
اصفهان یکی از مراکز معتبر برگزاری آزمون های سراسری 
در اصفهان است که نمایندگی سازمان سنجش را دارد 
و هماهنگی های استانی را برای برگزاری آزمون های 
سراسری انجام می دهد و تجربه بسیار مثبتی در این زمینه 
داشته و همواره در برگزاری آزمون های ارشد، دکترا و 
آزمون سراسری، موفق عمل کرده است. خوشبختانه این 
آزمون فولادمبارکه نیز از طریق همین ستاد انجام می 
شود و انتظار داریم در دو روز آینده نیز در همان سطح 

کیفی و بسیار مطلوب برگزار شود. 
کاظمی ضمن اشاره به اخذ مجوزهای لازم از ستاد 
استانی مدیریت کرونا و کسب نظر تخصصی معاونت 
ابلاغ  از  اصفهان  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی 
بخشنامه ها و پروتکل های بهداشتی به دانشگاه اصفهان 
خبر داد و تاکید کرد:  بر اساس دغدغه های فولادمبارکه در 
جهت حفظ سلامت داوطلبین محترم مقرر شد که آزمون 
استخدامی فولاد مبارکه نیز مانند کنکور سراسری و با 
همان پروتکل های سختگیرانه همانند روز اول برگزاری 

دنبال شود. 
ابراهیم کاظمی در پایان ابراز امیدواری کرد: با تدابیر 
اندیشیده شده و همکاری ستاد دانشگاه اصفهان محیط 
بهداشتی بسیار خوب و همراه با آرامش خاطر برای 

داوطلبین عزیز مهیا شود.
 استخدام نیروهای جدید 

 مانند تزریق خون تازه 
در رگ های شرکت

معاون بهره برداری فولاد مبارکه با حضور در محل 
برگزاری آزمون استخدامی فولاد مبارکه گفت: تجربه 
سال های قبل نشان داده نیروهای جذب شده  با انرژی 
و افکار جدید، همیشه منشاء اثرات مثبت و کارآمد در 
تولید و دستیابی به اهداف و ماموریت های شرکت فولاد 
مبارکه بوده اند و نیروهای جدید مانند تزریق خون تازه در 

رگ های فولاد مبارکه هستند.
معاون بهره برداری فولاد مبارکه در بازدید از آزمون 
استخدامی فولاد مبارکه گفت: بر اساس بازدیدی که از 
برگزاری آزمون داشتیم باید گفت این اقدام مشترک با 
دانشگاه اصفهان و فولاد مبارکه با کیفیت مطلوب چه 
در زمینه اطلاع رسانی از طریق رسانه ها و چه در بخش 

برگزاری، شاهد اتفاق های مثبتی بودیم.
مختار بخشیان در ادامه به مسئولیت سنگین فولاد 
مبارکه در بحث مسئولیت های اجتماعی و اشتغال زایی 
اشاره کرد و گفت: بیکاری یکی از مهمترین معضلات 
کشور ماست و در همین راستا اشتغالزایی مهمترین 
مسئولیت های اجتماعی فولاد مبارکه به شمار می آید 
و برگزاری این آزمون برای جذب نیروی های مورد نیاز 
فولاد مبارکه،  در راستای همین اهداف عالیه است و 
امیدواریم پس از اعلام نتایج و طی شدن ارزیابی مهارتی 
و مصاحبه های تخصصی، نیروهای جدید تا پایان سال به 

مجموعه فولاد مبارکه اضافه شوند.
وی در خاتمه و با توجه به اینکه بخش عمده این 
نیروها در خطوط تولید شرکت جذب می شوند افزود: 
تجربه نشان داده همیشه  حضور نیروهای جدید با انرژی 
و افکار جدید، می تواند منشاء اثرات مثبت و کارآمد در 
تولید و حرکت سازمان در جهت اهداف و ماموریت های 
شرکت فولاد مبارکه باشد و تجربه سال های قبل به 
ما نشان داده با شیوه ای که آزمون ها برگزار می شود 
گزینش ها بسیار کارآمد است و افراد باقابلیت بالا، هم از 
نظر توانمندی های فردی و هم از منظر توانمندی های 

علمی و دانشی جذب می شوند.

وه فولادمبارکه جذب و استخدام بیش از ۱۰۰۰ نفر در شرکت های گر
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مقرر شده ظرفیت تولید فولاد کشور بر 
اساس سند چشم انداز 1404 به 55 میلیون 
تن برسد. بر همین اساس، فولاد مبارکه که در 
حال حاضر حدود نیمی از تولید فولاد کشور 
را بر عهده دارد، در نقشه راه خود به گونه ای 
برنامه ریزی کرده که با اجرای طرح های 
توسعه ای که عمدتا در منطقه جنوب کشور 
اجرا خواهد شد، همچنان سهم 50درصدی 

خود را در تولید فولاد کشور حفظ کند.
فولاد هرمزگان در مسیر ارزش افزوده 

بیشتر
برای تحقق این امر، علاوه بر اقدامات 
انجام  شده در فولاد مبارکه، مجتمع فولاد 
سبا و واحد 800 هزار تنی فولاد سفیددشت، 
مقرر شد که ظرفیت فولاد هرمزگان نیز از 
5/ 1 میلیون به 2 میلیون تن افزایش یابد؛ 
ضمن اینکه در فولاد هرمزگان احداث یک 
خط  نورد ورق عریض و همچنین احداث یک 
واحد احیا مستقیم به ظرفیت 900 هزار تن 
در دستور کارگروه فولاد مبارکه قرارگرفته و 
پیش بینی می شود که پس از امضای قرارداد 
در آینده نزدیک در کمترین زمان اجرا شده و 

به بهره برداری برسد.
با به بار نشستن خط نورد عریض در 
فولاد هرمزگان که ظرفیت آن 2/ 1 میلیون 
تن در سال است و ورق های خاص را تولید 
خواهد کرد، این شرکت دیگر تنها یک 
تولیدکننده صرف تختال نخواهد بود. 
این افزایش ظرفیت با انجام اصلاحاتی در 
واحد فولادسازی و ریخته گری و برخی 
زیرساخت های شرکت عملیاتی خواهد 
شد. در همین خصوص پروژه های متعددی 
در دست اقدام است و برخی از آنها نیز در 

آینده نزدیک شروع به کار خواهد کرد.
احداث این خط، زمینه دستیابی به ارزش 
 افزوده بیشتری را فراهم خواهد کرد؛ به عبارت 
بهتر شمش فولاد هرمزگان در بخش دیگری 

از کارخانه به ورق عریض تبدیل خواهد شد.
ورق های خروجی این خط نورد در صنایع 
کشتی سازی، نفت و گاز، پتروشیمی و 
بسیاری از صنایع دیگر استفاده خواهد شد 
و با توجه به نیاز بازارهای داخلی و خارجی، 
ارزش افزوده قابل توجهی برای شرکت 
و گروه فولاد مبارکه ایجاد خواهد کرد. 
مدیرعامل فولاد هرمزگان در مورد اینکه 
در حال حاضر در فولاد هرمزگان با استفاده 
از دو واحد احیای مستقیم یک میلیون و 
65هزار تن آهن اسفنجی تولید می شود 
گفت: با توجه به اینکه ظرفیت فولاد 
هرمزگان قرار است به 2 میلیون تن افزایش 
یابد به آهن اسفنجی بیشتری نیاز است و 
به همین دلیل احداث یک مدول احیای 
مستقیم به ظرفیت 900 هزار تن در سال 
در این توسعه ها در نظر گرفته  شده است. در 
مورد جزئیات بیشتر طرح یادشده، گفت وگو 
با فرزاد ارزانی مدیرعامل فولاد هرمزگان در 

ادامه بخوانید:
    

  چه شرکت هایی در کشور خط 
تولید ورق عریض )پلیت میل( در اختیار 

دارند؟
به دلیل به کارگیری فناوری پیشرفته 
در مرحله نورد تولید ورق های عریض و 
همچنین کاربردهای خاص این دسته از 
ورق های فولادی در صنعت، تنها کارخانه های 
منحصربه فرد در دنیا قادر به توسعه و 
سرمایه گذاری در این زمینه هستند. در 
ایران برای نخستین بار در سال 84 با تاسیس 
شرکت فولاد اکسین خوزستان و با همکاری 
شرکت دانیلی ایتالیا این شرکت قادر به 
تولید ورق های عریض فولادی تا حداکثر 
عرض 5/ 4 متر شد. ازاین رو پس از شرکت 
فولاد اکسین، شرکت فولاد هرمزگان با 
اجرا و راه اندازی خط تولید ورق های عریض 
با ظرفیت یک میلیون و 200 هزار تن در 
سال دومین کارخانه کشور در زمینه تولید 
ورق های عریض خواهد بود. نکته بسیار 
حائز اهمیتی که می توان در طرح توسعه 
ورق های عریض شرکت فولاد هرمزگان 
به آن اشاره کرد این است که این واحد با 
رویکرد بومی سازی فناوری و تجهیزات 

احداث خواهد شد.
  میزان مصرف این نوع ورق در 

کشور به چه میزان است؟
ورق های عریض گرم یکی از محصولات 
فولاد  صنعت  در  استراتژیک  و  مهم 
در  به طور عمده  که  محسوب می شود 
زمینه فعالیت های خاص از جمله صنایع 
نفت، گاز، ماشین سازی، سازه های دریایی، 
تجهیزات  پتروشیمی،  کشتی سازی، 
نیروگاهی، سازه های فلزی در ساختمان و 
... کاربرد دارند؛ اما آنچه مصرف ورق های 
عریض را در کشور و کشورهای همسایه، 
بسیار متمایز ساخته و بیش  از پیش حائز 
اهمیت کرده است استفاده از ورق های عریض 
در صنایع نفت و گاز برای ساخت لوله های 
انتقال سیالات )نفت و گاز( با تمرکز بر تولید 
انواع گریدهای خاص فولاد API مقاوم به 
محیط های گازترش و شیرین است. از این 
 رو با توجه به اجرای پروژه های نفت و گاز 
در کشور و ظرفیت ذخایر کشف  شده جدید 
و انجام طرح های توسعه انتقال نفت و گاز 
به کشور همسایه و نیز سایر مناطق کشور، 
می توان چشم انداز روشنی برای مصرف 

انواع ورق API برای سال های آتی در کشور 
متصور شد.

گرفته  صورت  مطالعات  اساس  بر 
پیش بینی می شود سالانه حدود 700هزار 
تن نیاز به انواع گریدهای API در کشور 
تقاضا وجود داشته باشد که درمجموع با 
احتساب مصارف سایر صنایع در بخش های 
ورق های دریایی، ماشین آلات سنگین، 
مخازن، پتروشیمی و بخش ساختمان برآورد 
می شود در صورت سرمایه گذاری های 
زیرساختی تا افق سال 1404 حدود 2میلیون 
تن در کشور نیاز به ورق های عریض ضخیم 

)پلیت( وجود داشته باشد.
 در صورت کمبود این نوع ورق، 

سالانه  چه میزان واردات لازم است؟
بخش قابل توجه واردات ورق های عریض 
به بازار داخل به میزان پروژه های در دست 
اجرای صنعت نفت و گاز در کشور بستگی 
دارد. در سال های گذشته به دلیل اجرای 
پروژه های نفت و گاز در کشور توسط وزارت 
نفت و عدم تأمین این نوع محصولات در 
کشور غالبا تامین ورق های عریض از طریق 
واردات صورت می گرفت. در حال حاضر با 
بالا رفتن ظرفیت شرکت فولاد اکسین در 
زمینه نورد ورق API  X70 و تامین اسلب 
مورد نیاز آنها از طریق شرکت فولاد مبارکه 
از واردات جلوگیری به عمل  آمده است و 
پیش بینی می شود در چشم انداز پنج ساله 
آتی صنعت فولاد کشور با راه اندازی تولید 
ورق های عریض شرکت فولاد هرمزگان 
جنوب، کشور از واردات ورق های عریض 

کاملا بی نیاز شود.
  در صورت راه اندازی این خط تولید 
از سوی فولاد هرمزگان، شرکت شما چه 
درصدی از سهم بازار را تامین خواهد 

کرد؟
گرفته  صورت  مطالعات  براساس 
از تقاضای بازار، احداث خط پلیت میل 
مبتنی بر طراحی و تولید محصول متمایز 
به لحاظ ابعاد و کیفیت های خاص، به عنوان 
بهترین استراتژی توسعه سبد محصول 
گروه فولاد مبارکه در بازار در نظر گرفته 
 شده و حضور پایدار شرکت را در بازارهای 
داخلی و صادراتی تا سال های آینده 
ضمانت می کند و باعث افزایش قدرت 
رقابت و افزایش سهم بازار می شود. از 

طرفی با توجه به توسعه ظرفیت صنایع 
ساخت وساز،  پتروشیمی،  لوله سازی، 
ماشین آلات و ... در سال های آتی نیاز این 
صنایع به ورق های عریض در کشور بیش 
 از پیش با رشد قابل توجهی مواجه خواهد 
شد و سهم شرکت فولاد هرمزگان در تامین 

نیاز بازار تعیین کننده خواهد بود.
  آیا هدف صادراتی برای این 

محصول در برنامه دارید؟
نقشه راه فروش و بازاریابی شرکت 
در بخش صادرات متمرکز بر بازارهای 
پرکشش است. از این  رو با توجه به منابع 
نفت و گاز در کشورهای حوزه خلیج فارس 
و اجرای طرح های توسعه میدان های نفت 
و گاز در کشورهای منطقه خاورمیانه و 
شمال آفریقا، صادرات ورق های عریض 
فولادی API در بازارهای هدف صادراتی 
کشورهای منطقه به دلیل برخورداری از 

منابع نفت و گاز هدف گذاری شده است.
همچنین با توجه به پیش بینی نیاز 
کشورهای اروپایی و بخشی از مناطق 
با  عریض  ضخیم  ورق های  به  آسیا 
گریدهای ویژه مورد استفاده در بخش های 
زیرساخت ها، تجهیزات نیروگاهی، بویلر و 
مخازن تحت فشار و ماشین آلات سنگین 
هدف گذاری شده و بازارهای بسیار مناسبی 
برای عرضه محصولات جدید شرکت خواهد 

بود.
  در صورت راه اندازی این نوع ورق، 
به چه میزان از خروج ارز جلوگیری 

خواهد شد؟
همان گونه که اشاره شد با توجه به 
طرح های توسعه خطوط صنایع نفت و گاز 
در کشور، سالانه نیاز بازار داخل بر اساس 
مطالعات به عمل آمده حدود 700 هزار تن 
انواع ورق های فولادی API خواهد بود 
که بخش قابل توجهی از این میزان شامل 
ورق های عریض در ساخت لوله های انتقال 
سیالات با قطر 56 اینـچ و 48 اینچ در 
صنایع نفت و گاز به کار می رود که در حال 
حاضر و سال های آتی بیشترین مصرف 
سهم ورق های عریض را خواهد داشت. با 
احتساب اینکه ورق های عریض فولادی 
با گرید API  X80 و API  X70 )با 
ابعاد معمول و ویژه( با توجه به نوع کاربری 
آنها حداقل 700 دلار محاسبه شود که 
در صورت تامین نیاز از داخل کشور به 
میزان قابل توجهی از خروج ارز از کشور 

جلوگیری به عمل خواهد آمد.
همچنین در بخش های دیگر صنایع که 
نیاز آنها به ورق های عریض باکیفیت های 
ویژه است و در زمینه فعالیت های سازه های 
دریایی و سازه های فلـزی، نیروگاهی، 
پتروشیمی و ... دارای کاربردهای خاص 
هستند و به طور عمده از محل واردات 
تامین می شوند با تامین آنها توسط شرکت، 
از خروج میزان قابل  توجهی ارز از کشور 

جلوگیری به عمل می آید.

مدیرعامل فولاد هرمزگان اعلام کرد؛

وده بیشتر فولاد هرمزگان در مسیر ارزش افز
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سید محسن دهنوی، نمایندۀ مردم تهران و عضو 
کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی از 
خطوط تولید فولاد مبارکه بازدید و در جلسۀ مشترک با 
مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه و خانم دکتر 
صالحی نمایندۀ مردم مبارکه در مجلس شورای اسلامی 
در خصوص نوسان قیمت میلگرد و سیمان در بازار تصریح 
کرد: بررسی ها نشان می دهد این مشکل از جانب تولید 

نیست و مسئلۀ توزیع است.
دهنوی با اشاره به مشکلات فراروی تولید و تأمین 
مواد اولیه برای فولادسازان و نوسان قیمت میلگرد و 
سیمان در بازار اظهار داشت: کنترل و مدیریت قیمت ها 
برای نمایندگان مجلس از اهمیت خاصی برخوردار است.

وی خاطرنشان کرد: با بررسی های صورت گرفته با 
سرپرست پیشین وزارت صمت و رئیس بورس کالا به 
این نتیجه رسیدیم که این مشکل از جانب تولید نیست 
و بخش بزرگی از این مشکلات ناشی از توزیع نادرست 

است.
نمایندۀ مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به گلایۀ برخی مصرف کننده ها از وجود واسطه هایی که 
باید محصول را از آن ها تهیه کنند، بر رسیدن به راهکاری 
که مصرف کنندۀ اصلی بتواند بدون واسطه محصول را 

دریافت کند تأکید کرد.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای 
اسلامی در ادامۀ سخنان خود خاطرنشان کرد: معادن 
به وظیفۀ اصلی خودشان که اکتشاف بوده خوب عمل 
نکرده اند و بر اساس گزارش خودِ معدنی ها، اگر با همین 
روال پیش برویم تا 15 سال دیگر مواد معدنی داریم و از 

طرفی حوزۀ اکتشاف متأسفانه مغفول مانده است.
دهنوی بر حمایت قوانین بالادستی از صنایع بزرگی 
مانند فولاد مبارکه با هدف حمایت از تولید تأکید کرد و 
افزود: زنجیرۀ خوبی با وجود قطعه سازان و دیگر صنایع 
در اصفهان وجود دارد، ولی ازآنجاکه فولاد مبارکه یک 
صنعت پیش برندۀ فناوری در کشور است، باید شرکت های 
دانش بنیان بیش ازپیش شکل بگیرند و با کمک مجلس و 
فولاد مبارکه شاهد شکل گیری شرکت های دانش بنیان 

در حوزۀ معدن باشیم.
وی از تشکیل معاونت امور معدن در فولاد مبارکه 

به عنوان یک گام مثبت و روبه جلو نام برد.
  رفع بحران بازار با واگذاری مدیریت توزیع 

به فولاد مبارکه
در ادامۀ این جلسه، مدیرعامل فولاد مبارکه گزارش 
مبسوطی از دستاوردها و اهداف توسعه ای فولاد مبارکه در 
زمینه های تولید و فناوری ارائه کرد و در خصوص شرایط 
نابسامان قیمت ها در بازار فولاد گفت: افزایش قیمت 
محصول در بازار هیچ منفعت و درآمدی ایجاد نمی کند. 
این در حالی است که فولاد مبارکه قیمت کشف شده 
در بورس را دریافت می کند. البته هیجانات بازار در این 

افزایش قیمت ها تأثیرگذار است.
حمیدرضا عظیمیان با بیان اینکه 1000 مصرف کنندۀ 
اصلی در چرخۀ متقاضیان و مشتریان فولاد مبارکه 
وجود دارد، گفت: همکاران ما در واحد فروش به خوبی 
مشتریان اصلی را می شناسند و به طور مرتب آن ها را رصد 
می کنند. ازجملۀ این مشتریان می توان به ایران خودرو و 
شرکت های حوزۀ نفت و گاز اشاره کرد که ظرفیت ها و 
نیازهای آن ها نیز به خوبی مورد ارزیابی قرار گرفته است.

وی تصریح کرد: اگرچه در سامانۀ بهین یاب نیاز برخی 
استان ها شناسایی شد، اما برخی بیش از سهمیۀ خودشان 
اعلام نیاز کردند و متأسفانه بخش مازاد و چه بسا کل 

سهمیۀ دریافتی را در بازار به فروش رساندند.
مدیرعامل فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه 
ادعا دارد که اگر به مدت سه ماه مدیریت توزیع را در دست 
داشته باشد، بحران بازار را رفع خواهد کرد؛ ضمن اینکه 
ظرفیت و توانایی اصلاح سامانۀ بهین یاب را هم دارد. 
بهترین حالت این است که مصرف کننده بتواند به جای 
بازار و واسطه از فولاد مبارکه خرید کند. متأسفانه در چند 
سال اخیر، شاهد سیاست گذاری های متفاوتی بوده ایم که 

بر مدیریت بازار تأثیرگذار بوده است.
مهندس عظیمیان گفت: فولاد مبارکه در پنج ماهۀ اول 
سال جاری 110 درصد علاوه بر سهمیۀ مشخص شده، 
عرضۀ محصول داشته است و با وجود اینکه مسئول تنظیم 

بازار نبوده، تلاش کرده از هیجانات جلوگیری کند.
وی خواستار ورود نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
به موضوع برای کوتاه کردن دست دلالان شد و گفت: باید 
در مجلس ترتیبی اتخاذ شود تا از سودجویی دلالان و 
واسطه ها جلوگیری شود و سامانۀ بهین یاب نیز اصلاح 

شود.
سایر  کرد:  تأکید  مبارکه  فولاد  مدیرعامل 
تولیدکنندگان نیز باید محصولشان را در بورس عرضه 
کنند و در صورت نیاز، دستگاه های نظارتی برای مدیریت 
و نظارت بر بازار و محصولاتی که در برخی انبارها دپو شده 
است، ورود کنند. ما اطلاعات کسانی را که محصول ما را 
در انبارها دپو کرده اند به دستگاه های امنیتی داده ایم تا 

با آن ها برخورد کنند.
به پیشنهاد مهندس عظیمیان، وزارت صمت باید 
فهرستی به فولاد مبارکه بدهد که در آن مشخص باشد 
چه مقدار محصول بین چه کسانی توزیع شود. به خاطر 
داشته باشیم در خصوص سیستم توزیع مچینگ هم 
اتهام های زیادی به فولاد مبارکه وارد کردند، درصورتی که 
فولاد مبارکه طبق دستور وزارتخانه عمل کرده است. 

برخی قصد دارند با ایجاد هیاهو به خواستۀ خود برسند.
گلایۀ ما این است که فولاد مبارکه مانند یک 
دانش آموز خوب است که هم باانضباط است و هم به خوبی 
تکالیفش را انجام داده و هم درسش را خوانده است؛ اما 
بعضا دچار بی مهری هایی می شود که نباید متوجه او 

باشد.
وی خاطرنشان کرد: مشارکت فولاد مبارکه در تأمین 
ورق های مقاوم به گازترش سود چندانی برای شرکت 
نداشته و هدف این کار بیشتر تأمین اهداف حاکمیت 
و کمک به تحقق اهداف اقتصادی و استراتژیک نظام 

بوده است.

مهندس عظیمیان از خالی ماندن 500 هزار تن 
ظرفیت تولید فولاد مبارکه در سال گذشته به دلیل 
کمبود مواد اولیه گلایه و تصریح کرد: به دلیل اختصاص 
نیافتن سنگ آهن کافی از سوی معادن متأسفانه به اجبار 
و علی رغم میل باطنی به سمت معدن داری گام برداشتیم؛ 
درحالی که سرمایه گذاری ما فقط باید در حوزۀ فولاد 
باشد، ولی نبودِ همراهی و نگاه کلان در کشور، ما را به این 
سمت سوق داده تا خود را به این روش از بحران دور کنیم.

وی تأکید کرد: فولاد مبارکه به منظور حمایت از 
تولیدکنندگان داخلی برای مشتریان خود LC سه ماهه 
باز می کند و علی رغم اینکه تسهیلات خود را با سود زیاد از 
بانک ها دریافت می کند برای مشتریان با نرخ های بسیار 
کمتر شرایط دریافت محصول فراهم می کند و این یک 

اقدام قابل افتخار برای فولاد مبارکه است.
مدیر عامل فولاد مبارکه در بخش دیگری از سخنان 
خود در خصوص مزایای اجرای طرح نورد گرم شماره2 
فولاد مبارکه گفت: در صورت احداث خط نورد گرم 
شمارۀ 2 در 36 ماه آینده، نه تنها ظرفیت های خالی 
نورد کشور تأمین خواهد شد، بلکه امکان صادرات بخش 
قابل توجهی از محصولات نیز فراهم خواهد آمد. ضمن 
اینکه توان کشور در تولید انواع ورق افزایش خواهد یافت 
و از واردات و خروج ارز تا حد قابل توجهی بی نیاز خواهیم 
شد. وی با تأکید بر اینکه وزارت خزانه داری آمریکا سه بار 
فولاد مبارکه را تحریم کرده است، گفت: علی رغم همۀ 
این فشارها و تحریم ها فولاد مبارکه همیشه تلاش کرده 
با تولید روزافزون، به جامعه روحیه و امید پمپاژ کند و 
این امر از نقش تأثیرگذار این شرکت بر اقتصاد کشور 

حکایت دارد.
 فولاد مبارکه به خوبی 

در حال انجام دادن کار خود است
خانم دکتر صالحی نمایندۀ مردم مبارکه در مجلس 
شورای اسلامی نیز تصریح کرد: برخورد با مافیای فولاد 
از اولین مباحثی بوده که در مجلس مطرح شده و با 
حساسیت مورد پیگیری قرار گرفته است. خوشبختانه 
طی  این جانب،  جمله  از  نمایندگان،  بیشتر  برای 
بررسی های به عمل آمده مسجل شده که فولاد مبارکه 
کار خود را به خوبی انجام داده و مشکل توزیع است که در 

بازار تأثیر گذاشته است.
وی فولاد مبارکه را مولود انقلاب و مایۀ عزت نظام 
مقدس جمهوری اسلامی دانست و گفت: دخالت برخی 
سودجویان در بازار کشور مشکل ایجاد می کند که باید با 

آن ها برخورد شود.

نماینده مردم تهران و عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس: 

یع است، نه تولیدکننده مشکل نوسان قیمت فولاد از نحوه توز
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دادستان عمومی و انقلاب شهرستان مبارکه به همراه جمعی 
از مقامات و کارکنان دادگستری این شهرستان، ضمن حضور در 
جلسه مشترکی با حضور حمیدرضا عظیمیان مدیر عامل فولاد 
مبارکه و برخی از مدیران ارشد این شرکت از خطوط تولید فولاد 

مبارکه بازدید کرد.
حجت الاسلام محرابی هدف از این دیدار را آشنایی قضات 
و کارشنان قضایی شهرستان مبارکه با فرایند تولید این شرکت 
اعلام کرد و گفت: آشنایی قضات و بازپرسان با پرونده های 
قضایی که احتمالا در ارتباط با فولادمبارکه در محاکم قضایی 
شهرستان مطرح می شود، ما را بر آن داشت تا با زمینه های 
 احتمالی شکایت ها و دفاعیات این شرکت آشنایی بیشتری 

داشته باشیم.
وی با بیان این که بعضا مدیریت این شرکت از تخلفات 
برخی سودجویان در فرایند انتقال مواد اولیه به فولادمبارکه ابراز 
نارضایتی می نمایند، اظهار کرد: درآمدزایی و اشتغالزایی بنگاه 
های بزرگ اقتصادی همچون فولاد مبارکه برای منطقه و کشور 
از اهمیت بسیاری برخوردار است و عزم ما بر این است که به کمک 
مدیریت فولاد مبارکه آمده و با همیاری واحد حفاظت حراست و 
حفاظت فیزیکی شرکت از تخلفات و سودجویی برخی افراد که 
 در فرایند انتقال مواد اولیه به این شرکت اخلال ایجاد می نمایند، 

پیشگیری نمائیم.
دادستان عمومی و انقلاب شهرستان مبارکه در ادامه ضمن 
تشکر و قدردانی از مشارکت و همکاری فولاد مبارکه در حوزه 
مسئولیت های اجتماعی  اذعان کرد: فولاد مبارکه در حوزه تعهد به 
مسئولیت های اجتماعی خود و هر جا که جامعه احساس نیاز کرده 
است در سطح ملی با اقدامات پیشگیرانه و اصلاحی خود در برای 
کاهش آسیب های اجتماعی به میدان آمده است. وی حمایت مالی 
شرکت فولادمبارکه در ساخت و تجهیز سوله های اشتغال ندامتگاه 
اسدآباد و برگزاری گلریزان های متعدد برای آزادی زندانیان جرائم 
غیر را نمونه بارزی از اقدامات نوعدوستانه فولاد مبارکه دانست و در 
همین خصوص افزود: حمایت های مالی قابل توجه فولاد مبارکه 
برای حمایت از خانواده هایی که در اثر بیماری کرونا با خسارت 
و مشکلات مالی مواجه شده اند، مساعدت این شرکت از ارگان 
های امدادرسان به مردم جامعه و حمایت هایی که فولاد مبارکه 
از بیمارستان ها برای خرید تجهیزات ضد عفونی مورد نیاز درمان 
بیماران کرونایی داشته است و همچنین اکسیژن رایگانی که این 

شرکت در اختیار بیمارستان های تحت پوشش دانشگاه علوم 
پزشکی قرار داده همه و همه از برکات این شرکت است که قابل 

تقدیر است.
حجت الاسلام محرابی در ادامه  به نقش بنگاه های 
تولیدی و اقتصادی به ویژه فولاد مبارکه بر کاهش پرونده های 
قضائی اشاره کرد و افزود: اینگونه مراکز از آن جهت که موجب 
ایجاد اشتغال، درآمد زایی و کاهش فقر در کشور می شوند، 
موجب کاهش جرم و بزهکاری های اجتماعی تیز می شوند 
و از این طریق از تشکیل بسیاری از پرونده هایی که ممکن 
از دوش  را  بار سنگینی  فقر مطرح شوند،  اثر  در   است 
سیستم قضائی بر می دارند. وی در خاتمه اظهار کرد: بنده با 
تماشای فضای کار و تلاش در خطوط تولید این شرکت و از این 
که چنین صنعت بزرگی در منطقه شهرستان مبارکه و استان 
اصفهان قرار گرفته است، احساس غرور و افتخار کردم. و به 
همه کارکنان شرکت فولاد مبارکه عرض دستمریزاد دارم. این 
گزارش حاکی است، مهندس حمیدرضا عظیمیان مدیر عامل 
فولادمبارکه نیز در این جلسه ضمن عرض خیر مقدم و تشکر 
از مجموعه قضایی شهرستان مبارکه و استان اصفهان به جهت 
جدیت در مقابله با جرائم و نیز تلاش برای کمک به مراکز تولیدی 
استان وهمچنین تلاش این محاکم برای کوتاه کردن دست برخی 
سودجویان قدردانی کرد.  وی با اشاره به اهمیت و جایگاه فولاد 
مبارکه در تامین نیاز بسیاری از صنایع کشور از جمله صنعت 
خودروسازی، لوازم خانگی، صنایع لوله و پروفیل و قطعه سازان 
افزود: خوشبختانه فولادمبارکه به خوبی پاسخ سرمایه گذاری ها و 
اعتماد نظام را در سال های گذشته داده است و اکنون به شرکتی 
 بدل شده است که نقش حیاتی در به گردش در آوردن چرخ صنعت 
و اقتصاد کشور دارد. مدیر عامل فولاد مبارکه ضمن اشاره به اینکه 

فولاد مبارکه بزرگترین تولید کننده آهن اسفنجی در جهان 
است، به نقش این شرکت در خودکفایی کشور در بسیاری از 
محصولات اشاره کرد و افزود: با همت کارکنان این شرکت در 
طول سالیان گذشته گام های بلند و ارزشمندی در خودکفایی 
 و بومی سازی قطعات و تولید تجهیزات اساسی صنعت فولاد 
برداشته شده است. مهندس عظیمیان در ادامه به نقش اساسی 
تولید فولاد و سیمان به عنوان دو عامل تاثیر گذار در رشد و 
توسعه هر کشور در جهان اشاره و خاطرنشان کرد: مشارکت 
فولاد مبارکه در تولید فولاد مقاوم به گاز ترش و ایجاد خط لوله 
انتقال نفت از گوره به جاسک که از سوی مقام معظم رهبری 
به عنوان استراتژیک ترین طرح دولت نام برده شده بود در 
شرایطی محقق شد که کشورهای خارجی از تامین لوله های 
 مورد نیاز این پروژه امتناع ورزیده بودند و این کار و بر روی زمین 
مانده بود. وی در ادامه به تعهد این شرکت در حوزه عمل به 
مسئولیت های اجتماعی اشاره کرد و افزود: اکنون علاوه بر 
بیمارستان های استان اصفهان خدماتی در این زمینه به برخی 
بیمارستان های استان های همجوار ارائه شده است و مدیریت و 
کارکنان شرکت خوشحال هستند که در کاهش درد و رنج بیماران 

و دغدغه شبکه سلامت استان توانسته اند ایفای نقش نمایند.
مدیر عامل فولاد مبارکه در ادامه خاطر نشان کرد: این شرکت 
در زمان بروز بلایای طبیعی مانند زلزله و سیل نیز یاری رسان 

هموطنان بوده است.
حمیدرضا عظیمیان در پایان بر اهمیت همکاری های دستگاه 
قضا با شرکت های مولد و اقتصادی مانند فولادمبارکه تاکید 
و تصریح کرد: فولادمبارکه سرمایه ملی است و ما نیز تلاش 
خواهیم کرد، از این سرمایه با تمامی وجود صیانت کنیم به 
همین دلیل از مراجع قضایی کشور به ویژه عزیزان قضایی استان 
و شهرستان هم که به خوبی این صنعت را حمایت کرده اند 
درخواست می نمائیم، فولاد مبارکه را در دست یابی اهداف 
و فعالیت های اقتصادی ترسیم شده یاری نمایند. تا از این ره 
 آورد شاهد پیشگیری از بروز تخلفات و توسعه پایدار روزافزون 
باشیم. شایان ذکر است مدیر عامل فولاد مبارکه در این جلسه از 
اجرای طرح هایی برای رصد مکانیزه مواد اولیه از مبدا تا درب های 
ورودی شرکت در آینده نزدیک خبر داد و اجرای این قبیل طرح ها 
را موجب نظارت دقیق تر بر فرایند و حفظ کمیت و کیفیت مواد 

اولیه ارسالی به این شرکت دانست.

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان مبارکه با اشاره به کاهش پرونده های قضایی؛

نقش فولاد مبارکه در بهبود معیشت مردم انکارناپذیر است

نماینده مردم خمینی شهر در مجلس شورای 
اسلامی ضمن بازدید از خطوط تولید فولاد 
مبارکه با حمیدرضا عظیمیان  مدیرعامل این 
شرکت دیدار و بر لزوم گسترش ارتباط بیشتر 
نمایندگان مجلس و صنعت برای رفع موانع 
 تولید تاکید کرد. حجت الاسلام والمسلمین 
محمد تقی نقدعلی ضمن ابراز خرسندی از 
دستاوردهای شرکت فولاد مبارکه در سنوات و 
ماه های اخیر به ویژه در شرایط تحریم، کسب 
این افتخارات و موفقیت ها به دست جوانان و 
کارشناسان داخلی را بسیار مسرت بخش و 
امیدوارکننده ارزیابی کرد. وی در بخش دیگری 
از سخنان خود مساعدت های  فولاد مبارکه به 
منطقه پیرامون، استان و کشور را قابل تقدیر 
دانست و ابراز امیدواری کرد: مدیران و کارکنان 
متعهد این شرکت همچنان در راستای دست 

یابی به اهداف اقتصادی و توسعه عمرانی کشور 
همت گمارند و با مساعدت در رفع مسائل و دغدغه 
های مردم شریف منطقه و کشورکوشا باشند. 
نماینده مردم خمینی شهر در مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به نامگذاری سال جاری به عنوان 
سال جهش تولید از سوی مقام معظم رهبری،  
بر ضرورت حمایت تمامی نمایندگان به ویژه 
نمایندگان استان اصفهان از شرکت فولاد مبارکه 
به عنوان یکی از شرکت های پیشرو در کشور 
تاکید کرد و افزود: با توجه به سفارش های ویژۀ 
معظم له به نمایندگان این دوره مبنی بر ضرورت 
رفع مشکلات تولید و توجه بیشتر به معیشت 
و اقتصاد مردم، بنده به همراه دیگر نمایندگان 
این آمادگی را داریم که با اتکا به راهکارهای 
قانونی برای رفع موانع و مشکلات تولید در صنعت 
کشور به ویژه شرکت فولاد مبارکه به عنوان 

یکی از بنگاه های اقتصادی تاثیرگذار کشور گام 
برداریم. وی در همین خصوص ارتباط بیشتر 
مجلس شورای اسلامی با صنعت و برنامه ریزی 
های بهتر درعرصه نظارت و قانونگذاری را در 
روند رونق تولید و توسعه اقتصادی کشور مؤثر 
دانست و اظهار امیدواری کرد: با این اقدامات 
امیدواریم شاهد بهبود فزاینده و رشد کمی و 

کیفی محصولات  فولاد مبارکه باشیم.
 توسعه اقتصادی، جهش تولید و ایجاد 

اشتغال پایدار با حمایت قانون
 در این دیدار مدیر عامل شرکت فولادمبارکه 
نیز با اشاره به موفقیت های به دست آمده و 
رکوردهای پیاپی تولید در از ابتدای سال جاری 
تاکنون، به عزم راسخ کارکنان این شرکت در 
جهت عملی شدن شعار جهش تولید اشاره و 
اظهار داشت: با وجود مشکلات ناشی از شیوع 

ویروس کرونا و برخی مشکلات و محدودیت ها در 
تامین مواد اولیه خطوط تولید، مدیران و کارکنان 
شرکت علاوه بر حفظ فرایند کار و تولید هیچگاه 
از تعهد به مسئولیت های اجتماعی خود غافل 
نشدند و در چارچوب قوانین و ضوابط شرکت 
به مسئولیت ملی خود به ویژه در شرایط سخت 

شیوع ویروس کرونا عمل نمودند.
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در بخش 
دیگری از سخنان خود تعریف و تصویب قوانین 
حمایتی از صنعت در مجلس شورای اسلامی 
را در روند توسعه اقتصادی کشور، مؤثر دانست 
و تاکید کرد: این حمایت ها در شرایط سخت 
تحریم،  شرکت فولاد مبارکه و سایر صنایع کشور 
را در ایفای نقش محوری خود که همان توسعه 
اقتصادی، جهش تولید و ایجاد اشتغال پایدار 

است یاری خواهد کرد.

نماینده مردم شریف خمینی شهر در مجلس شورای اسلامی مطرح کرد: 

وم گسترش ارتباط مجلس با صنعت برای رفع موانع تولید لز
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حجت الاسلام دکتر امیرقلی جعفری نماینده مردم 
شهرستان بروجن در مجلس شورای اسلامی و رئیس مجمع 
نمایندگان استان چهارمحال و بختیاری به همراه فرماندار و 
جمعی از مسئولین این شهرستان با حضور در شرکت فولاد 
مبارکه در جلسه ای  با مهندس عظیمیان مدیر عامل این 
شرکت از عملکرد مدیران و کارکنان فولاد مبارکه در مسیر 

تحقق راهبرد »جهش تولید« تشکر و قدرانی کرد.
وی با اشاره به نقش تولید در رونق اقتصادی کشور از 
فولاد مبارکه به عنوان صنعت مادر و پیشتاز در عرصه 

خودکفائی یاد کرد.
رئیس مجمع نمایندگان استان چهارمحال و بختیاری 
از عملکرد این شرکت در حوزه مسئولیت های اجتماعی به 
ویژه کمک به استان های اصفهان و چهارمحال و بختیاری 
قدردانی کرد و گفت: همزمان با شیوع و یروس کرونا 
حمایت ها این شرکت از بیمارستان هایی که بیماران کرونا را 
مداوا می کنند و همچنین مساعدت های انجام شده کاهش 

آلام اقشار آسیب پذیر را به همراه داشته است.
وی در ادامه از فولاد مبارکه به عنوان میدان دار جبهه 
صنعت کشور یاد کرد و با اشاره به تحریم های اقتصادی 
دشمنان، نقش واحدهای صنعتی تاثیرگذار در عظمت و 

سربلندی ایران را ارزشمند ارزیابی کرد.
رئیس مجمع نمایندگان استان چهارمحال و بختیاری 

در مجلس شورای اسلامی با اشاره به نامگذاری سال جاری 
به عنوان سال جهش تولید، از برنامه ریزی های مجلس 
شورای اسلامی در جهت کمک به مراکز تولیدی همچون 
فولادمبارکه خبر داد و خاطرنشان کرد: در مجلس یازدهم به 
دنبال این هستیم که با وضع قوانین مناسب و رفع موانع، روند 
تولید را سرعت ببخشیم. به همین جهت از مدیریت فولاد 
مبارکه و سایر صنایع انتظار می رود معضلات موجود که مانع 

تحقق جهش تولید هستند را مطرح نمایند.
حجت الاسلام دکتر جعفری وضع قوانین و نظارت بر 
فرایندهایی که موجب کوتاه شدن دست دلالان بر تولید 
و چرخه اقتصاد می شود را ضروری دانست و تاکید کرد: 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در راستای وضع قوانینی 

که موانع تولید را کاهش دهد، آمادگی کامل دارند.
مسعود ملکی فرماندار شهرستان بروجن نیز عملکرد گروه 
فولاد مبارکه را بسیار مثبت ارزیابی کرد و گفت: شرکت های 
ورق خودرو و فولاد سفیددشت به عنوان بهترین واحدهای 

صنعتی استان و مایه امیدواری مردم منطقه هستند.
ملکی ابراز امیدواری کرد با به بهره برداری رسیدن فاز 
دوم فولادسفید دشت، فرصت های شغلی بیشتری برای 

نیروهای جوان و کارآمد این استان ایجاد شود.
فرماندار شهرستان بروجن از همکاری فولاد مبارکه در 
حوزه مسئولیت های اجتماعی قدردانی و خاطر نشان کرد: 

مساعدت فولاد مبارکه به بیمارستان ها در خرید تجهیزات 
مورد نیاز  و مواد ضد عفونی کننده و کمک به اقشار کم درآمد 

در این شرایط بحرانی بسیار ارزشمند است.
بنابراین گزارش در این جلسه مدیر عامل فولاد مبارکه 
نیز در گزارشی وضعیت تولید و برنامه های گروه فولاد 
مبارکه را تشریح کرد. مهندس عظیمیان با اشاره به اهمیت 
 دو شرکت زیر مجموعه گروه فولاد مبارکه در استان 
چهارمحال و بختیاری و با بیان این که وجود صنایع مادر از 
جمله کارخانجات فولادسازی در هر منطقه اشتغال زایی و 
رونق اقتصادی را برای مردم به همراه دارند، خاطر نشان کرد: 
وجود شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری به عنوان 
مدرن ترین واحد تولید ورق های گالوانیزه در کشور برای این 

استان یک مزیت است.
مدیر عامل گروه فولاد مبارکه در ادامه به تشریح نقش 
شرکت فولاد سفید دشت چهارمحال و بختیاری دیگر 
شرکت فعال گروه فولاد مبارکه در این استان پرداخت و 
افزود: علاوه بر واحد احیا مستقیم این شرکت که در حال 
حاضر به خوبی در حال تولید است، واحد فولادسازی این 
شرکت نیز با 84 درصد پیشرفت با سرعت و جدیت هرچه 
تمامتر در حال تکمیل است و با بهره برداری از آن بدون 
شک فرصت های شغلی بیشتری برای جوانان استان ایجاد 

خواهد شد.

رئیس مجمع نمایندگان استان چهارمحال و بختیاری تصریح کرد:

ین برنامه های مجلس یازدهم رفع موانع تولید از مهمتر

مهندس عظیمیان، مدیرعامل شرکت 
فولاد مبارکه، به همراه جمعی از معاونان و 
مدیران این شرکت، با حضور در مجتمع فولاد 
اسفراین، بر توسعۀ همکاری های دو شرکت 
و استفاده از توانمندی ها و ظرفیت های 
موجود در تکمیل بیش از پیش زنجیرۀ فولاد 

تأکید کرد.
 وی در این خصوص گفت: فولاد مبارکه 
ایران و  به عنوان بزرگ ترین فولادساز 
منطقۀ خاورمیانه یکی از مشتریان اصلی 
فولاد اسفراین است. این شرکت در بسیاری 
از خطوط تولید خود و با رویکرد حمایت 
حداکثری از تولیدکنندگان و سازندگان 

داخلی در نظر دارد همکاری های خود را با 
این شرکت گسترش دهد.

مهندس عظیمیان با اشاره به ابرپروژۀ 
نورد گرم شمارۀ2 شرکت فولاد مبارکه گفت: 
ازآنجاکه فولاد اسفراین عمدۀ مادۀ اولیه 
قطعات یدکی فولادسازان را تولید می کند، 
بر آن شدیم تا در این بازدید زمینۀ همکاری 
بیش از پیش دو شرکت را برای استفادۀ 
حداکثری از ظرفیت های سازندگان داخلی 

بررسی کنیم.
مدیرعامل فولاد مبارکه  در خصوص 
سطح همکاری های فولاد مبارکه و فولاد 
اسفراین گفت: در قرارداد احداث ابرپروژۀ 

4.2 میلیون تنی نورد گرم شمارۀ 2 به گونه ای 
برنامه ریزی کرده ایم که حدود 54 درصد این 
طرح عظیم باارزش 5 هزار میلیارد تومان در 
داخل کشور و 46 درصد آن توسط شرکت 
خارجی ساخته شود. این در حالی است 
که بخشی از سفارش های این پروژه، یعنی 
غلتک های نورد، می تواند توسط فولاد 
اسفراین تأمین گردد و از خروج  ارز    از کشور 

جلوگیری شود.
وی خاطرنشان کرد: به منظور عمل 
به فرمایش مقام معظم رهبری، تمام 
توانمان را در جهت بومی سازی به کار 
برده ایم، تاجایی که با سرمایه گذاری 
فولاد مبارکه و حمایت های این شرکت 
4هزار  از سازندگان داخلی، حدود 
قطعۀ استراتژیک موردنیاز کارخانه 
هزار   6 حدود  و  شده   بومی سازی 
و 800 میلیارد تومان صرفه جویی شده 
است. به خاطر داشته باشیم در قرارداد 
قبلی احداث پروژۀ نورد گرم شمارۀ2 
خارجی  سازندۀ  شرکت های  با  که 
بسته شده بود، فقط تأمین 27 درصد 
تجهیزات از داخل در نظر گرفته شده 
بود؛ اما به دلیل تحریم های ثانویه، آن 
قرارداد منتفی شد و در قرارداد جدید 
با رویکرد ساخت حداکثری در داخل 
کشور سهم داخلی سازی به 54 درصد 

افزایش یافت و این امر از استراتژی و 
ارادۀ فولاد مبارکه برای تکیه بر دانش 
فنی مهندسان، کارشناسان و سازندگان 

داخلی نشان دارد.
فولاد مبارکه پشتیبان سازندگان 

داخلی و رونق تولید است
در جریان این بازدید، ایرج میرزائی، 
مدیرعامل مجتمع صنعتی اسفراین نیز 
ضمن ابراز خرسندی از حضور مدیرعامل 
فولاد مبارکه و هیئت همراه در کارخانۀ فولاد 
اسفراین از حسن اعتماد مهندس عظیمیان 
به مجتمع اسفراین قدردانی کرد و گفت: 
این شرکت با فولاد مبارکه قراردادهای 
مختلفی در دست اجرا دارد، تاجایی که 
 در حال حاضر از حدود 20 غلتک نورد 
فولاد مبارکه 10غلتک به این شرکت ارسال 
شده است. همچنین پروژه های دیگری 
از  فولاد مبارکه در فولاد اسفراین در حال 
 اجراست. وی در ادامه با اشاره به ارادۀ 
فولاد مبارکه برای استفاده از ظرفیت های 
فولاد اسفراین در ساخت پروژۀ نورد گرم 
شمارۀ 2 خاطرنشان کرد: تأمین غلتک های 
پشتیبان این پروژه که تعداد آن در حدود 
68 عدد و وزن آن بسیار زیاد است، برای اولین 
بار در ایران اتفاق خواهد افتاد و این به دلیل 
پشتیبانی فولاد مبارکه از سازندگان داخلی و 

رونق تولید است.

گسترش همکاری شرکت های فولاد مبارکه و مجتمع صنعتی فولاد اسفراین


